

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 25, 2013 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

J. Alcock  
M.-C. Aubin  
S. Clamageran  
C. Clark-Kazak  
S. Coysh  
I. Djordjevic  
J. Drexler  
R. Furguele  
F. Garon  
V. Hildebrand  
W. Maas

G. McGillivray  
K. McRoberts  
V. Monty  
J M Montsion  
A. Nenashev  
I. Roberge (Chair/Président)  
M. Roy  
A. Zamora  
F. Kay  
M. Romulus-Lisanti  
A. Pyée

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 25 janvier 2013 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

E. Ascencio  
K. Dejak  
D. Dunea  
D. Dunea  
O. Grkovic  
S. Hukil  
A. Mehta  
S. Potayya  
D. Ray  
A. Walcott  
M. Horn

### **1. Chair's Remarks**

The meeting began at 1:40 p.m.

I. Roberge thanked W. Maas for chairing the December meeting in the absence of both himself and the Vice-Chair. He then noted that Jody Tavares (PRASE) has asked that her presentation be postponed to the next meeting of Council on February 15.

### **2. Minutes of the previous meeting**

#### **▪ December 14, 2012**

The minutes were **approved**.

### **3. Matters arising from the minutes**

There were no matters arising.

### **4. Inquiries and Communications**

#### **▪ Principal's Remarks**

The Principal noted the following:

### **1. Remarques du président**

La séance commence à 13 h 40.

I. Roberge remercie W. Maas d'avoir présidé la séance de décembre en son absence et celle de la vice-présidente. Il note ensuite que Jody Tavares (PRASE) a demandé que sa présentation soit reportée à la prochaine réunion du Conseil le 15 février.

### **2. Procès-verbal de la séance précédente**

#### **▪ 14 décembre 2012**

Le procès-verbal est **approuvé**.

### **3. Questions dérivant du procès-verbal**

Il n'y en a aucune.

### **4. Communications et questions diverses**

#### **▪ Remarques du Principal**

Le principal note les points suivants :

- Royal Society of Canada Governor General Lecture Series – February, 13, 2013 at 7:00 pm. – M. Jacques Lévesque - "Russia's Search for a new Place in the World Order"
- 1 new TS appointment in Sociology underway.
- Glendon enrolments on target.

The Principal then talked briefly about the Boileau Report as well as the most recent one from the Expert Panel for French-Language postsecondary education in central and southwestern Ontario. He also responded to questions from members of Council.

- Série de conférences du Gouverneur général de la Société Royale du Canada – 13 février 2013 à 19 h – M. Jacques Lévesque - « Après la fin de l'URSS : la Russie et sa quête d'une nouvelle place dans l'ordre mondial ».
- 1 nouvel engagement à plein temps en sociologie est en cours.
- L'objectif des inscriptions à Glendon se maintient.

Après quoi, le principal parle brièvement du rapport Boileau ainsi que du dernier en date du groupe d'experts pour l'enseignement postsecondaire de la langue française dans le centre et le sud-ouest de l'Ontario. Il répond également aux questions des membres du Conseil.

## **5. Reports from Standing Committees**

### **(a) Nominations Committee**

Jean Michel Montsion, the Chair of the Nominations Committee, reported back on a meeting with new Faculty held in December 2012 and reminded Faculty members of Council of the meeting scheduled for Friday, February 8, 2013 in the Senate Chamber on the evolution and the state of Glendon's professorial engagement in service. He also noted that the Committee has already started its recruitment process for next year's Committee membership and would very much appreciate feedback from Faculty.

## **6. New Business**

There was none.

## **7. Adjournment**

The meeting was adjourned at 2:40 p.m.

## **5. Rapports des comités permanents**

### **(a) Comité des mises en candidature**

Jean Michel Montsion, le président du comité des mises en candidature fait un rapport sur une réunion avec les nouveaux professeurs tenue en décembre 2012, et rappelle aux membres du Conseil la réunion prévue pour le vendredi 8 février 2013 dans la salle du sénat sur l'évolution et l'état du service du corps professoral de Glendon. Il note aussi que le comité a déjà commencé le processus de recrutement pour la composition des comités pour l'année prochaine et apprécierait les commentaires des professeurs.

## **6. Affaires nouvelles**

Il n'y en a pas.

## **7. Levée de la séance**

La séance est levée à 14 h 40.